
 Z A P I S N I K   
 sa 29.  sjednice Gradskog vijeća Grada Gospića održane dana 23. siječnja 2020. godine   

u Gradskoj vijećnici Grada Gospića, Budačka 55 u Gospiću, s početkom u 16.00 sati 

 

Sjednici su nazočni članovi Gradskog vijeća: 

1.   Petar Radošević,   5.   Maria Ćaćić,    9. Mile Holjevac,  

2.   Anela Serdar Pašalić,  6.   Vladimir Jurčić, 10. Ana Šikić Rosandić, 

3.   Zdravko Župan,    7.   Ivan Nekić,  11. Josip Župan.  

      4.      Marijan Brkljačić,  8.  Nada Alić,      

            

Sjednici nisu nazočni članovi Gradskog vijeća:  

1. Petar Krmpotić,   4. Vlatka Devčić – Stilinović, 

2. Jadranka Pejnović,   5. Petar Đapić,  

3. Ivan Bronzović,                  6.  Josip Šaban. 

    

Sjednici su još nazočni: 

1. Karlo Starčević, gradonačelnik Grada Gospića,  6.   Ivana Kaleb Asić, pročelnica,   

2. Kristina Prša, zamjenica Gradonačelnika,  7.  Mandica Ratković, službenica Tajništva, 

3. Ivica Tomljenović, zamjenik Gradonačelnika,   8.   Katarina Konjikovac, službenica Tajništva, 

4. Slaven Stilinović, pročelnik – tajnik,   9.   Dario Radošević, director Usluge d.o.o., 

5. Josip Marković, pročelnik,     10. Predstavnici medija.     

 

Na samom početku 29. sjednice Gradskog vijeća, članovima Vijeća na klupe je dostavljen Zapisnik s 27.   i 

s 28. sjednice Vijeća i ispravljena verzija Odluke o raspoređivanju sredstava za financiranje političkih 

stranaka i članova s liste grupe birača zastupljenih u Gradskom vijeću Grada Gospića za 2020. godinu. Isto je 

vijećnicima dostavljeno i putem e pošte. 

 

Pročelnik-tajnik g. Stilinović utvrdio je kvorum te konstatirao da je na 29. sjednici nazočno 11 vijećnika, a 

odsutno 6 vijećnika,  te da se mogu donositi pravovaljane odluke. 

  

Predsjednik Vijeća g. Radošević, pozdravio je nazočne te je za 29. sjednicu Gradskog vijeća, prije usvajanja 

predloženog dnevnoga reda, predložio dopunu istoga s točkom: 

 

- Razmatranje i usvajanje prijedloga Zaključka o primanju na znanje Izvješća o obavljenoj financijskoj 

reviziji Grada Gospića za 2018. godinu 

Jednoglasno s 11 glasova “za”, usvojena je predložena dopuna Dnevnoga reda. 

 

Nakon glasovanja o dopuni dnevnoga reda, predložen je sljedeći dopunjeni 

 

D n e v n i   r e d  
1. Usvajanje Zapisnika s 27. i 28. sjednice Gradskog vijeća Grada Gospića; 

2. Razmatranje i usvajanje prijedloga Zaključka o primanju na znanje Izvješća o obavljenoj financijskoj 

reviziji Grada Gospića za 2018. godinu; (dopuna dnevnoga reda) 

Izvjestitelj: KRISTINA PRŠA 

3. Razmatranje i usvajanje prijedloga Odluke o otpisu nenaplativih potraživanja i udjela; 

 Izvjestitelj: KRISTINA PRŠA 

4. Razmatranje i usvajanje prijedloga Odluke o izmjeni Programa javnih potreba u kulturi Grada 

Gospića za 2020. godinu; 

Izvjestitelj: IVANA KALEB ASIĆ 
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5. Razmatranje i usvajanje prijedloga Odluke o izmjeni Programa javnih potreba udruga od interesa za 

Grad Gospić za 2020. godinu;  

 Izvjestitelj: IVANA KALEB ASIĆ 

6. Razmatranje i usvajanje prijedloga Odluke o izmjeni Programa javnih potreba zdravstvene zaštite i 

socijalne skrbi Grada Gospića za 2020. godinu; 

 Izvjestitelj: IVANA KALEB ASIĆ 

7. Razmatranje i usvajanje prijedloga I. izmjena i dopuna Proračuna Grada Gospića za 2020. godinu; 

 Izvjestitelj: KRISTINA PRŠA 

8. Razmatranje i usvajanje prijedloga Odluke o izmjenama Programa javnih potreba u školstvu za 

2020. godinu; 

 Izvjestitelj: IVANA KALEB ASIĆ 

9. Razmatranje i usvajanje prijedloga Odluke o planu rashoda za nabavu proizvedene dugotrajne 

imovine i dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini za 2020. godinu; 

 Izvjestitelj: IVANA KALEB ASIĆ 

10. Razmatranje i usvajanje prijedloga Odluke o kriterijima za financiranje Javne vatrogasne postrojbe 

Gospić u 2020. godini; 

Izvjestitelj: KRISTINA PRŠA 

11. Razmatranje i usvajanje prijedloga: 

- Srednjoročnog (trogodišnjeg) plana davanja koncesija na području Grada Gospića  za razdoblje od 

2020. do 2022. godine,  

- Plana davanja koncesija na području Grada Gospića za 2020. godinu; 

 Izvjestitelj: KRISTINA PRŠA 

12. Razmatranje i usvajanje prijedloga Odluke o raspoređivanju sredstava za financiranje političkih 

stranaka i članova s liste grupe birača zastupljenih u Gradskom vijeću Grada Gospića za 2020. 

godinu; 

 Izvjestitelj: SLAVEN STILINOVIĆ 

13. Razmatranje i usvajanje prijedloga Odluke o ukidanju statusa javnog dobra – puta, na dijelu  

nekretnine označene kao kat. čest. br. 4994 k.o. Smiljan; 

Izvjestitelj: JOSIP MARKOVIĆ 

14. Izvješće o korištenju sredstava proračunske zalihe za razdoblje od 01. do 31. prosinca 2019. godine i 

donošenje Zaključka o primanju na znanje Izvješća; 

Izvjestitelj: KARLO STARČEVIĆ 

15. Tematsko izvješće Trgovačkog društva Usluga d.o.o. Gospić o stanju pružanja vodnih usluga na 

području Grada Gospića (opći i tehnički uvjeti te cijene vodnih usluga) 

 Izvjestitelj: PREDSTAVNIK USLUGE d.o.o. 

Jednoglasno s 11 glasova “za”, usvojen je predloženi Dnevni red. 

 

Ad – 1   

Bez primjedbi, jednoglasno s 11 glasova „za” usvojen je Zapisnik sa 27. i 28.  sjednice Gradskog vijeća 

Grada Gospića 

 

Ad – 2 

Prijedlog Zaključka o primanju na znanje Izvješća o obavljenoj financijskoj reviziji Grada Gospića za 2018. 

godinu; (dopuna dnevnoga reda) 

Predlagatelj: Gradonačelnik Grada Gospića 

KRISTINA PRŠA – vezano za predmetno izvješće istaknula je da je predmetna revizija za 2018. g. 

obavljena sukladno zakonskim propisima, a istu je obavio Državni ured za reviziju, Područni ured Zadar. 

 Revizijom su bili obuhvaćeni godišnji financijski izvještaji i to: Izvještaj o prihodima i rashodima, 

primicima i izdacima, Bilanca, Izvještaj o promjenama u vrijednosti i obujmu imovine i obveza, Izvještaj o 
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rashodima prema funkcijskoj klasifikaciji, Izvještaj o obvezama te Bilješke uz financijske izvještaje. Predmet  

revizije bila je i usklađenost poslovanja Grada sa zakonima, drugim propisima i unutarnjim aktima i to u 

području djelokruga i unutarnjeg ustrojstva, planiranja i izvršenja proračuna Grada, prihoda, rashoda i 

izdataka, imovine, obveza te javne nabave. Revizija je obavljena s ciljem izražavanja mišljenja jesu li financijski 

izvještaji u svim značajnijim odrednicama sastavljeni uskladu s primjenjivim okvirom financijskog 

izvještavanja, a poslovanje usklađeno sa zakonima, drugim propisima i unutarnjim aktima.  O financijskim 

izvještajima i usklađenosti poslovanja Grada Gospića od strane Državnog ureda za reviziju izražena su 

bezuvjetna mišljenja. 

Prema mišljenju Državnog ureda za reviziju, financijski izvještaji Grada za 2018. godinu sastavljeni su 

u svim značajnim odrednicama u skladu s odredbama Zakona o proračunu, a poslovanje Grada u svim 

značajnim odrednicama obavljeno je u skladu sa zakonima, drugim propisima i unutarnjim aktima navedenim 

u poglavlju III. REVIZIJA ZA 2018. pod naslovom: “Kriterij za izražavanje mišljenja”.  

Obavljenom revizijom za 2018. godinu utvrđene su nepravilnosti i propusti koji se odnose na 

računovodstveno poslovanje te rashode za tekuće donacije gdje je dan nalog Gradu za otklanjanje utvrđenih 

nepravilnosti. Naime, Grad je u obvezi voditi poslovne knjige i sastavljati financijske izvještaje prema 

propisima o proračunskom računovodstvu. Nepravilnosti se odnose na računovodstveno poslovanje. Prema 

podacima iz poslovnih knjiga i financijskih izvještaja, potraživanja za prihode od obročne prodaje stanova na 

kojima je postojalo stanarsko pravo iznose 2.178.320 kn. Prihodi od prodaje stanova na kojima je postojalo 

stanarsko pravo ostvareni su u iznosu 58.829 kn a u otplati je 48 stanova. Podaci o navedenim potraživanjima 

evidentirani u poslovnim knjigama i iskazani u financijskim izvještajima nisu točni. Prema pisanom 

obrazloženju odgovornih osoba, za neka potraživanja Grad ne raspolaže ugovorima o prodaji, neki ugovori su 

istekli, a potraživanja nisu podmirena, u nekim slučajevima osobe koje su zaključile ugovore su preminule, a 

dodaci ugovoru s nasljednicima nisu zaključeni, dok su u nekim slučajevima potraživanja po ugovorima 

podmirena, a u poslovnim knjigama Grada (zbog razlika u tečaju i neizvršene revalorizacije neisplaćenih 

obroka) potraživanja su i dalje evidentirana. Tijekom obavljanja revizije poslovi oko zaključivanja dodataka 

ugovorima s nasljednicima i dužnicima kojima su istekli ugovori, a nisu podmirili potraživanja preneseni su 

putem pravne službe odvjetničkom uredu, a ostalim dužnicima se dostavljaju mjesečni obračuni i opomene 

radi zakašnjenja u plaćanju. Potrebno je uskladiti knjigovodstvo sa stvarnim stanjem prema ugovorima i 

dodacima ugovorima, kako bi podaci o potraživanjima za prihode od prodaje stanova u poslovnim knjigama i 

financijskim izvještajima bili točni. Nadalje pojašnjava da se radi o stanovima koji su s Fonda preneseni na 

Grad Gospić (1994. g. i 1995. g.) i ono što je preneseno, evidentirano je u knjigama Grada.  

Sljedeća preporuka se odnosi na rashode za tekuće donacije gdje Državni ured za reviziju nalaže da se 

donacije udrugama planiraju i ostvaruju u okviru rashoda za tekuće donacije prema programima javnih 

potreba, a ne iz sredstava proračunske zalihe koja se inače koriste za nepredviđene namjene za koje 

proračunom nisu osigurana sredstva ili za namjene za koje se tijekom godine pokaže da za iste nisu utvrđena 

dovoljna sredstva jer ih pri planiranju proračuna nije bilo moguće predvidjeti. Ista se koriste za financiranje 

rashoda nastalih pri otklanjanju posljedica elementarnih nepogoda, epidemija, ekoloških nesreća… i druge 

nepredviđene rashode tijekom godine.  

 Na Nacrt Izvješća Državne revizije Grad se očitovao te je prihvatio sve preporuke.  

 
Nije bilo rasprave. 

Jednoglasno s 11 glasova „za” usvojen je ZAKLJUČAK O PRIMANJU NA ZNANJE IZVJEŠĆA O OBAVLJENOJ FINANCIJSKOJ 

REVIZIJI GRADA GOSPIĆA ZA 2018. GODINU  

 

Ad – 3 

Prijedlog Odluke o otpisu nenaplativih potraživanja i udjela 

Predlagatelj: Gradonačelnik Grada Gospića 

Izvjestitelj:  KRISTINA PRŠA 
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 KRISTINA PRŠA – obrazlažući predmetnu točku navodi da se upravo s njom djelomično izvršava 

nalog Državnog ureda za reviziju naveden u prethodnoj točci dnevnoga reda. Nadalje navodi da je 

Povjerenstvo za popis financijske imovine, obveza i potraživanja Grada temeljem izvršene inventure s danom 

31. 12. 2019. godine predložilo gradonačelniku analizu rokova naplate te Gradskom vijeću otpis nenaplativih 

potraživanja radi nastupa apsolutne zastare, okončanih stečajnih i likvidacijskih postupaka, neuspjelih 

ovršnih postupaka kao i potraživanja od subjekata koji su brisani iz sudskog registra.  

 U pokrenutim postupcima prisilne naplate s osnove javnih davanja utvrđena je potreba otpisa zbog 

nenaplativosti potraživanja odnosno poduzete su mjere naplate ali unatoč tome potraživanja su ostala 

nenaplativa, Prema Zakonu o obveznim odnosima tražbine povremenih davanja koja dospijevaju godišnje ili 

u kraćim razdobljima zastarijevaju za tri godine od dospjelosti svakog pojedinog davanja.  

 Nadalje pojašnjava da sukladno podzakonskim propisima gradonačelnik u okviru svojih ovlasti 

predlaže  Vijeću otpis nenaplativih potraživanja sukladno odredbama Općeg poreznog zakona, te pojašnjava 

u kojim slučajevima se prema navedenom Zakonu vrši otpis nenapalativih potraživanja.  

Predloženom Odlukom predlaže se otpis poreza nenapltivih potraživanja za korištenje javnih 

površina u iznosu 178.450 kn. Predmetni porez ukinut je 2012. godine sukladno zakonu o obveznim 

odnosima, predmetna potraživanja otišla u zastaru još 2015. godine. Također se predlaže otpis potraživanja s 

osnova stanarskog prostora u iznosu od 500.000 kn, komunalne naknade u iznosu od 502.517 kn, 

komunalnog doprinosa 52.697 kn, potraživanja od tvrtke TEM 95 d.o.o. koja je brisana iz sudskog registra u 

iznosu od 74.000 kn što ukupno čini otpis potraživanja u iznosu od 1.307,665 kn. Što se tiče otpisa 

potraživanja kod gotovo svih poslovnih subjekata radi se o subjektima koji više ne posluju i koji se brisani iz 

sudskog registra, a kod fizičkih osoba također se otpisuju zbog zastare i nemogućnosti naplate istih.  

 Na kraju predlaže manje tehničke korekcije Odluke tako da se u preambuli doda tekst: „članka 148. 

Općeg poreznog zakona”,da se članak 1. nadopuni tekstom: „utvrđenim na dan 31. Prosinca 2019. godine” i 

da se članak 5. promjeni i glasi: „Odluka stupa na snagu dan nakon dana objave u „Službenom vjesniku Grada 

Gospića””. 

 

Nije bilo rasprave. 

Jednoglasno s 11 glasova „za” usvojena je ODLUKA O OTPISU NENAPLATIVIH POTRAŽIVANJA I UDJELA uz 

prijedlog da se u preambuli Odluke doda tekst:  ”članka 148. Općeg poreznog zakona”, u članku 1. umjesto točke 

stavlja se zarez i dodaje tekst: „utvrđenim na dan 31. prosinca 2019. godine.” i   da se članak 5. promijeni i glasi: 

„Odluka stupa na snagu dan nakon dana objave u „Službenom vjesniku Grada Gospića.”. 

 

Ad – 4 

Prijedlog Odluke o izmjeni Programa javnih potreba u kulturi Grada Gospića za 2020. godinu; 

Predlagatelj: Gradonačelnik Grada Gospića 

Izvjestitelj:  IVANA KALEB ASIĆ 

 

Nije bilo rasprave. 

Jednoglasno s 11 glasova „za” usvojena JE ODLUKA O IZMJENI PROGRAMA JAVNIH POTREBA U KULTURI 

GRADA GOSPIĆA ZA 2020. GODINU 

 

Ad – 5 

Prijedlog Odluke o izmjeni Programa javnih potreba udruga od interesa za Grad Gospić za 2020. godinu 

Predlagatelj: Gradonačelnik Grada Gospića 

Izvjestitelj: IVANA KALEB ASIĆ 

 

Nije bilo rasprave. 

Jednoglasno s 11 glasova „za” usvojen je ODLUKA O IZMJENI PROGRAMA JAVNIH POTREBA UDRUGA OD 

INTERESA ZA GRAD GOSPIĆ ZA 2020. GODINU 
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Ad – 6 

Prijedlog Odluke o izmjeni Programa javnih potreba zdravstvene zaštite i socijalne skrbi Grada Gospića za 

2020. godinu 

Predlagatelj: Gradonačelnik Grada Gospića 

Izvjestitelj: IVANA KALEB ASIĆ 

 

Nije bilo rasprave. 

Jednoglasno s 11 glasova „za” usvojena je ODLUKA O IZMJENI PROGRAMA JAVNIH POTREBA ZDRAVSTVENE 

ZAŠTITE I SOCIJALNE SKRBI GRADA GOSPIĆA ZA 2020. GODINU 

 

Ad – 7 

Prijedlog  I. izmjena i dopuna Proračuna Grada Gospića za 2020. godinu 

Predlagatelj: Gradonačelnik Grada Gospića 

 

KRISTINA PRŠA – navodi da se predmetne Izmjene i dopune Proračuna odnose na usklađenje istoga s 

donesenim odlukama Vlade RH o financiranju decentraliziranih funkcija javnog vatrogastva i osnovnog 

školstva u 2020. godini. Navedenim Odlukama Vlada RH povećala je decentralizirana sredstva Gradu za javno 

vatrogastvo i osnovne škole.  

 Odlukom Vlade RH JVP Gospić povećana su sredstva za minimalne financijske standarde za 

90.576,00 kn. Također je utvrđen udio decentraliziranih sredstava koji se smiju koristiti za plaće odnosno da 

se za  isto smije koristiti maksimalni iznos od 2.697.357 kn, a za materijalne rashode 299.707 kn dok ostatak 

sredstava potreban za navedeno osigurava Grad. 

Što se tiče osnovnog školstva također je povećan iznos decentraliziranog financiranja za 119.368 kn te se isti 

raspodjeljuje na tri osnovne škole kojima je Grad osnivač. 

 Sukladno navedenom Proračun Grada se povećava za 209.944 kn kao i rashodi poslovanja  za 

132.154 kn, a rashodi za nabavu nefinancijske imovine za 77.790 kn. 

 

Nije bilo rasprave. 

Jednoglasno s 11 glasova „za” usvojena je I. IZMJENA I DOPUNA PRORAČUNA GRADA GOSPIĆA ZA 2020. 

GODINU 

 

Ad – 8 

Prijedlog Odluke  o izmjenama Programa javnih potreba u školstvu za 2020. godinu 

Predlagatelj: Gradonačelnik Grada Gospića  

Izvjestitelj: IVANA KALEB ASIĆ 

 

Nije bilo rasprave. 

Jednoglasno s 11 glasova „za” usvojena je ODLUKA O IZMJENAMA PROGRAMA JAVNIH POTREBA U ŠKOLSTVU 

ZA 2020. GODINU 

 

Ad – 9 

Prijedlog Odluke o planu rashoda za nabavu proizvedene dugotrajne imovine i dodatna ulaganja na 

nefinancijskoj imovini za 2020. godinu 

Predlagatelj: Gradonačelnik Grada Gospića 

 

IVANA KALEB ASIĆ – pojasnila je zakonsku i podzakonsku osnovu za donošenje predmetne Odluke te istaknula 

da se sredstva za rashode za nabavu proizvedene dugotrajne imovine i dodatna ulaganja na nefinancijskoj 

imovini osiguravaju u državnom proračunu. Temeljem naputka Državnog ureda za reviziju Grad je izradio 

analizu stanja i opremljenosti osnovnih škola prema mjerilima propisanim Državnim predškolskim 

standardima te je ista temelj za donošenje predmetne Odluke. Osnovne škole dostavile su svoje planove 
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rashoda tj. potrebe te je temeljem istih odlučeno o ulaganjima za svaku pojedinu školu. U nastavku je navela 

projekte i pojedinačne iznose  koji će se realizirati u O.Š. dr. J. Turića, O.Š. dr. F. Tuđmana i O.Š. dr. A. Starčević. 

  
Nije bilo rasprave. 

Jednoglasno s 11 glasova „za” usvojena je ODLUKA O PLANU RASHODA ZA NABAVU PROIZVEDENE 

DUGOTRAJNE IMOVINE I DODATNA ULAGANJA NA NEFINANCIJSKOJ IMOVINI ZA 2020. GODINU 

 

Ad – 10 

Prijedlog Odluke o kriterijima za financiranje Javne vatrogasne postrojbe Gospić u 2020. godini 

Predlagatelj: Gradonačelnik Grada Gospića 

Izvjestitelj: KRISTINA PRŠA 

  

Nije bilo rasprave. 

Jednoglasno s 11 glasova „za” usvojena je ODLUKA O KRITERIJIMA ZA FINANCIRANJE JAVNE VATROGASNE 

POSTROJBE GOSPIĆ U 2020. GODINI 

 

Ad – 11 

Prijedlog  Srednjoročnog (trogodišnjeg) plana davanja koncesija na području Grada Gospića za razdoblje od 

2020. do 2022. godine i prijedlog Plana davanja koncesija na području Grada Gospića za 2020. godinu 

Predlagatelj: Gradonačelnik Grada Gospića  

 

KRISTINA PRŠA – pojasnila je predložene planove te istaknula da se isti temeljem zakona donose za 

godišnje i srednjoročno (trogodišnje) razdoblje te dostavljaju  Ministarstvu za financije. 

 Godišnji plan bit će usklađen sa srednjoročnim planom davanja koncesija a ako dođe do odstupanja 

nadležnom ministarstvu se dostavlja obrazloženje o istome. Srednjoročni plan se donosi za razdoblje od 

2020. do 2022. g. kojim se predviđa davanje jedne koncesije i to za komunalni linijski prijevoz putnika. Pravni 

temelj za davanje predmetne koncesije nalazi se u zakonskim propisima i članku 8. Odluke o komunalnim 

djelatnostima Grada Gospića. Prema predloženim planovima ista će se dodijeliti u 2020. godini na period od 

četiri godine. Procijenjena godišnja naknada za koncesiju utvrđuje se u fiksnom dijelu u iznosu od 3 % 

prihoda ostvarenog obavljanjem navedene komunalne djelatnosti. Nadalje pojašnjava da Grad za navedenu 

djelatnost ima sklopljen ugovor o koncesiji s tvrtkom Arriva d.o.o. koji istječe ove godine te je stoga potrebno 

ponovno na određeno razdoblje dodijeliti predmetnu koncesiju.   

 

Nije bilo rasprave. 

Jednoglasno sa 11 glasova „za” usvojen je: 

•  SREDNJOROČNI (TROGODIŠNJI) PLANA DAVANJA KONCESIJA NA PODRUČJU GRADA GOSPIĆA ZA 

RAZDOBLJE OD 2020. DO 2022. GODINE  

• PLAN DAVANJA KONCESIJA NA PODRUČJU GRADA GOSPIĆA ZA 2020. GODINU 

 

Ad – 12 

Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za financiranje političkih stranaka i članova s liste grupe birača 

zastupljenih u Gradskom vijeću Grada Gospića za 2020. godinu 

Predlagatelj: Gradonačelnik Grada Gospića 

Izvjestitelj: SLAVEN STILINOVIĆ 

 

Nije bilo rasprave. 

Jednoglasno s 11 glasova „za” usvojena je ODLUKA O RASPOREĐIVANJU SREDSTAVA ZA FINANCIRANJE 

POLITIČKIH STRANAKA I ČLANOVA S LISTE GRUPE BIRAČA ZASTUPLJENIH U GRADSKOM VIJEĆU GRADA GOSPIĆA 

ZA 2020. GODINU 
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Ad – 13 

Prijedlog Odluke o ukidanju statusa javnog dobra – puta, na dijelu  nekretnine označene kao kat. čest. br. 

4994 k.o. Smiljan 

Predlagatelj: Gradonačelnik Grada Gospića 

Izvjestitelj: JOSIP MARKOVIĆ 

 

Nije bilo rasprave. 

Jednoglasno s 11 glasova „za” usvojena je ODLUKA O UKIDANJU STATUSA JAVNOG DOBRA – PUTA, NA DIJELU  

NEKRETNINE OZNAČENE KAO KAT. ČEST. BR. 4994 K.O. SMILJAN 

 

Ad – 14 

Izvješće o korištenju sredstava proračunske zalihe za razdoblje od 01. do 31. prosinca 2019. godine i 

donošenje Zaključka o primanju na znanje Izvješća 

 

KARLO STARČEVIĆ - podnoseći predmetno izvješće istaknuo je da su sredstva iz proračunske zalihe u 

razdoblju od 01. do 31. prosinca  2019. g. dodijeljena F. M. - 4.790 kn u svrhu sufinanciranja troškova kupnje 

kućanski aparata uništenih uslijed poplava u mjesecu studenom.  U prosincu 2019.g. ukupno je utrošeno 

4.790,00 kn.      

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          

Nije bilo rasprave. 

Jednoglasno s 11 glasova „za” donesen je ZAKLJUČAK O PRIMANJU NA ZNANJE IZVJEŠĆA O KORIŠTENJU 

SREDSTAVA PRORAČUNSKE ZALIHE ZA RAZDOBLJE OD 01. DO 31. PROSINCA 2019. GODINE 

 

Ad – 15 

Tematsko izvješće Trgovačkog društva Usluga d.o.o. Gospić o stanju pružanja vodnih usluga na području 

Grada Gospića (opći i tehnički uvjeti te cijene vodnih usluga) 

Izvjestitelj: PREDSTAVNIK USLUGE d.o.o. – direktor Dario Radošević 

DARIO RADOŠEVIĆ –ističe da je u Društvu nakon provedenih analiza došlo do novonastale situacije te je 

zaključeno da će biti potrebno ići s novim prijedlogom cijena usluge. Tematsko izvješće odnosno  prezentacija 

održana je i na Skupštini društva 08. Siječnja, a Društvo trenutno ima jedan viši standard održavanja 

komunalnih građevina sukladno zakonskim i podzakonskim propisima što zahtjeva i značajnija financijska 

sredstva. U protekloj godini je samo za uzorkovanje zdravstvene ispravnosti vode utrošeno 170.000 kn. 

Usluga d.oo. ima veliki broj vodozahvata, mrežu od oko 500 km cjevovoda, zamućenja, nestašicu vode, 

povećanje troškova utrošaka električne energije koji su npr. u 2011. g. iznosili 150.000 kn, a u 2019. godini 

1.100.000 kn. Nadalje se osvrće na starost komunalnih vozila koja se kreću od 17 do 27 godina te dodaje da 

društvo trenutno nema sredstava za nabavu novih vozila. Prema zakonskoj regulativi Društvo je ograničeno 

isključivo na vodoopskrbu i odvodnju te eventualno na odvodnju oborinskih voda te stoga van zadanih okvira 

ne postoje druge mogućnosti zarade kao što je npr. bilo prije. Također su povećani i troškovi za zaposlene 

zbog zapošljavanja stručnih kadrova koje Društvo mora imati i kojih je još uvijek nedovoljno u odnosu na 

potrebe propisane propisima. Sve prethodno navedeno iziskuje povećanje troškova odnosno povećanje 

prihoda kroz povećanje cijene vode.  

Usluga trenutno ima u pripremi preuzimanje drugih vodovoda u okruženju sukladno zakonskim propisima i 

isto će također iziskivati dodatne troškove kao i nepoznanicu kakvo će se stanje zateći u tim društvima koja 

se budu preuzimala.  

Nadalje tu je i EU projekt aglomeracije u kome će Društvo sudjelovati sa svojim sredstvima u iznosu od 1,5 

mil. kn, a mogu se očekivati i dodatni troškovi za pravne poslove vezane za izvlaštenja, sudskih vještačenja i 

sl. za što bi bilo potrebno uposliti i jednog pravnika kojeg Društvo trenutno nema. Nadalje dodaje da su 

poštivanja određenih standarda postrožena u korist potrošača a što ujedno iziskiva i povećane troškove.  
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Nazočnima prikazuje prihode i rashode iz 2018. i 2019. godine te dodaje da ukupni rashodi Društva godišnje 

iznose preko 12 mil. kn a trenutni godišnji prihodi su oko 8 mil. kn. Na kraju 2016. godine Usluga je na računu 

imala 1,6 mil. kn, međutim danas ima 100-200.000 kn iz čega je vidljiv značajan pad te mogućnost da Društvo 

ne bude likvidno.  

Uspoređuje aktualne cijene Društva s društvima iz okruženja (Otočac, Brinje, Ogulin) iz čega je vidljivo da su 

cijene Usluge d.o.o. najniže u odnosu na druga društva. Dodaje da će se kad dođe do preuzimanja društva iz 

okruženja morati uskladiti jedinstvena cijena za sve, te da i o tome treba voditi računa kako u tom trenutku 

Društvo ne bi došlo do velikih gubitaka što također ukazuje na potrebu podizanja cijene vode.  

U nastavku daje prikaz prijedloga za povećanje cijene vodnih usluga te dodaje da se konačni prijedlog 

dostavlja i Vodnom vijeću na odobrenje. Prema navedenom prijedlogu četveročlana obitelj koja troši u 

prosjeku 20 m³ vode i koja ima u računu vodu, odvodnju i pročišćavanje bi umjesto 275,00 plaćala 367,00 kn 

što je povećanje za 33 %, obitelj koja ima vodu i odvodnju umjesto 259,00 kn plaćala bi 318,00 kn (23 %) i 

obitelj koja ima samo vodu umjesto 223,00 kn bi plaćala 275,00 kn (23 % povećanje).  

Navodi da u predmetne cijene nije uračunata amortizacija odnosno uračunato je samo oko 20 % upravo da 

građanima to sad ne bude previše, a kada dođe do spajanja društava cijene će vjerojatno morati još rasti i 

kako će sve to skupa funkcionirati još uvijek je velika nepoznanica.  

Nadalje kratko se osvrnuo na studiju izvodljivosti koja se radi u sklopu projekta aglomeracije kao i na opće 

uvjete koji će biti usklađeni sa zakonskim propisima. Također u općim uvjetima Društvo planira dati i 

prijedlog mogućnosti isključenja s vodoopskrbnog sustava u slučajevima neplatiša ovih usluga, naravno uz 

prethodne opomene i izradu plana otplate. Dodaje da Društvo trenutno ima oko 3.000 korisnika od ukupno 

7.000. Konačni prijedlog cjenika usuglasit će se na Skupštini i s osnivačima te će isti na javnu objavu 

(savjetovanje) nakon čega se isti upućuje Skupštini na donošenje. 

 

            MARIA ĆAĆIĆ – pita zbog čega dolazi do tolikog povećanja troškova el. energije sa 170.000 kn  na 1,1 mil. 

kn te postoji li mogućnost  ušteda kako cijena ne bi išla toliko gore npr. da se ne kupuje odmah novo vozilo? 

 

DARIO RADOŠEVIĆ – odgovara da su troškovi povećani zbog uređaja za pročišćavanje kojega 2011. 

god. nije bilo a uskoro se planira preuzeti i uređaj za pročišćavanje u Perušiću za koji nije poznato kolike će 

troškove isti proizvoditi. Vezano za pitanje uštede odgovara da Društvo trenutno nema u planu kupnju novog 

vozila no međutim pita se što će se dogoditi ako koje postojeće vozilo stane a novca za novo nema iz takvih 

razloga Društvo mora imati na računu određena sredstva kako bi se moglo intervenirati u takvim situacijama. 

 

IVAN NEKIĆ – navodi da će prema nekim pokazateljima, a što je i slučaj kod projekta aglomeracije u 

određenim trenutcima voda biti preskupa za neka prosječna primanja te to svakako smatra problemom. 

Raštrkanost naselja i dužina cjevovoda je također problem, a aglomeracija kao projekt koji će se financirati iz 

EU sredstava je nešto što je dobro međutim isto će dovesti do velikog povećanja cijene vode. 

Što se tiče preuzimanja društava iz okruženja smatra da se ne može sad stvoriti zaliha na računu koja će se 

tad iskoristiti. Nadalje pita kakva je struktura zaposlenih, ima li dovoljno istih ili možda čak previše? Smatra 

da treba navesti u kakvom je stanju Društvo sada i da već niz godina tone. Slijedom navedenog smatra da je 

povećanje cijene vode neminovno te da svakako treba iznaći način kako povećati naplatu od strane neplatiša.  

 

DARIO RADOŠEVIĆ – odgovara da se predloženim povećanjem misle akumulirati sredstva za neke 

hitne intervencije u slučaju da se ostane bez vozila i sl. jednostavno da bi Društvo bilo održivo. Smatra da je s 

povećanjem cijena trebalo ići i davno prije, a i analizom provedenom nakon preuzimanja dužnosti je utvrđen 

pad Društva. Što se tiče zaposlenih ističe da nema viška zaposlenih međutim evidentiran je manjak stručnog 

kadra sukladno propisima i određenim standardima prema kojima bi Usluga trebala imati npr. 3 dipl. ing. 

strojarstva a ima samo jednog.  

 

PETAR RADOŠEVIĆ – pita koliko je nenaplativih potraživanja i koliko su stara potraživanja, koliki je 

prihod Društva i koliko odlazi na plaće, a koliko na investicije? 
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DARIO RADOŠEVIĆ – odgovara da je Usluga trenutno u fazi nabave potpisivanja ugovora a vezano za 

softver putem kojeg se mogu utvrditi neplatiše za prethodni mjesec dok se isto s postojećim softverom  može 

uskladiti samo ručno odnosno otvaranje jedne po jedne kartice korisnika što zahtjeva puno vremena. Što se 

tiče starosti potraživanja istih ima 3-4 godine starih, te oko 2 mil.kn naplativih potraživanja te oko 1,5 

nenaplativih potraživanja godišnje, a godišnji prihod Društva je oko 8 milijuna kuna. Što se tiče investicija iste 

se uglavnom  financiraju iz naknade za razvoj zajedno sa Hrvatskim vodama u omjeru za 80 %:20 %, 50% ide 

na plaće te oko 15 % na tekuće održavanje. U daljnjoj raspravi istaknuo je da će u narednom razdoblju Usluga 

zapravo biti društvo preuzimatelj drugih društava iz okruženja jer jedino ispunjava te uvjete po količini 

prodane vode i pitanje je s kakvim će se sve problemima Društva susresti. 

 

KARLO STARČEVIĆ – ističe da je situacija dosta kompleksna te pojašnjava da mi imamo 4,06 kn/m³ 

cijenu vode što je jedna od najjeftinijih cijena u RH, s tom cijenom vode ostvaruje se 95-98 % prihoda Usluge 

čiji su godišnji prihodi 8,5 mil. kn. Problem se nije pojavio sve dok Društvo nije razdvojeno od Komunalca jer 

su isti ravnopravno sudjelovali na natječajima i dok su ostvarivali 2-2,5 mil. kn prihoda koji je pokrivao 

predmetnu razliku. Tomu treba dodati i povećanje dužine cjevovoda za cca 100 km u odnosu na 2011. g. a 

također postoji i 250-300 km cjevovoda na kome dolazi do 70 % gubitaka vode. 2019. godine u suradnji s 

Hrvatskim vodama izmijenjen je u cijelosti vodovod od L. Novog do Bilajske ulice. Trenutno je aktualan 

projekt od 14 mil. kn za zamjenu vodovoda od Kapelice do Trnovačkog Novosela za koji su sredstva 

osigurana, natječaj će biti raspisan u travnju, a uz Hrvatske vode 20 % istog sufinancira i Usluga iz sredstava 

naknade za razvoj. Smatra da je održavanje vodovoda od 500 km na nekih 11000 stanovnika  gotovo 

neodrživo. Prema novoj zakonskoj osnovi prema kojoj dolazi do spajanja društava upornošću Grada 

izbjegnuto je spajanje s Gračacom na čijem području se gotovo 90% domaćinstava sufinancira ili nemaju 

brojila za vodu a slična situacija je nažalost i u Lovincu, Udbini, D. Lapcu. Također tu je i projekt aglomeracije 

koji će Grad u suradnji s Općinom Perušić i  Uslugom morati sufinancirati iznosom od 8 mil. kn. Postojeći 

vodovod i gubici se moraju sanirati i 240 mil. kn za navedeni projekt vodoopskrbe i odvodnje će svakako 

dobro doći.  

Također se vode i razgovori s Ministarstvom, budući da je iz sustava budućeg Društva, zahvaljujući Županiji, 

izdvojena Novalja, Senj, Crikvenica, Novi Vinodolski i  dr. a koji se opskrbljuju vodom s našeg područja, da se 

subvencionira pročišćavanje otpadnih voda na području Grada Gospića i Otočca s čijeg područja isti koriste 

vodu. Ako se navedeno realizira Društvo bi trebalo biti solventni i da će se u tom slučaju moći održavati cijelo 

vodoopskrbno područje. Sukladno zakonskim propisima Usluga će morati preuzeti društva iz okruženja kao 

najveći potrošač. Nadalje uspjelo se izboriti da se ovom sustavu pripoje i Plitvička Jezera zajedno sa 

Rakovicom koji imaju aglomeraciju i veliku potrošnju vode što će svakako pomoći u financiranju budućeg 

vodouslužnog područja. Što se tiče naplate kod potrošača isto je rak rana jer se korisnicima voda ne smije 

isključiti a trenutno je oko 1,5 mil. kn nenaplaćenih potraživanja koja se ne mogu naplatiti. Također trenutno 

postoji i 3 mil. kn za koje je upitno hoće li se uopće naplatiti. Obzirom da se korisnici ne smiju isključivati, 

neplaćanje vode i dalje će biti problem iznaći način kako isto riješiti. Prihod Društva moguće je povećati 

povećanjem cijene vode te eventualno preuzimanjem odvodnje atmosferskih voda iako to nisu neki veliki 

prihodi i  koji su zanemarivi u ovim troškovima. Za sve one koji ne budu mogli plaćati vodu sukladno 

socijalnim mjerilima sufinancirat će Grad, međutim povećanje cijene vode je neminovno.  

 

KLASA: 023-01/19-01/2 

URBROJ: 2125/01-01-19-02  

Sjednica završila s radom u 17.35. sati. 
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